
Konference og workshop ”Hvordan udnytter vi de muligheder som 
Femern-forbindelsen skaber?” 
Kommentarer fra workshop 2: ”Kommunernes  rammebetingelser”: 

Hvordan kan kommunerne lette de administrative byrder for virksomhederne? 

Køge forsøger at facilitere et one-stop-shop koncept for virksomhederne. Måske kan dette bruges som best 
practise (udefra-og-ind). 

Hvordan får man vidensdelt dette? De 17 kommuner i regionen taler meget sammen, så det vil være nemt 
at formidle. 

Hvordan kan kommunerne få bedre dialog med virksomhederne? Der findes et projekt, som hedder 
”kompetencefabrikken” (indefra-og-ud ). 

Hvordan kan kommunerne arbejde på tværs? Omkring 8 kommuner ser allerede på, hvilke erhvervsarealer, 
der skal lægges ud til Femernbælt projektet. Her skal de lokale virksomheder i baglandet inddrages.  

Hvordan udnytter man potentialet? 

1. Den nye strategi i Region Sjælland fokuserer på følgende områder: kompetence, innovation og 
internationalisering. 

2. Man skal bruge erhvervsarealerne 
3. Lave en kombiterminal til at udnytte transittrafikken. 
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